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ROMÂNIA 
JUDEŢUL TIMIŞ 
CONSILIUL JUDEŢEAN 
 
 

 
PROCES VERBAL 

încheiat în şedinţa ordinară a 
Consiliului Judeţean Timiş din 30 septembrie 2016 

 
 
  
 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
 Declar deschisă şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean Timiş şi vă anunţ că sunt 

prezenţi un număr de 35 consilieri judeţeni din totalul de 37 consilieri judeţeni în funcţie. 
Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr. 372/23.09.2016 şi a fost adusă la 

cunoştinţă publică prin publicarea pe site-ul propriu şi comunicare către mass-media. 
La şedinţă participă, în calitate de invitaţi, şefi de compartimente şi specialişti din 

aparatul propriu, conducătorii unor instituţii şi servicii publice de sub autoritatea Consiliului 
Judeţean, precum şi reprezentanţii mass-media.  

Doresc  să vă prezint în continuare ordinea de zi, de asemenea vă solicit să fiţi de 
acord cu introducerea pe ordinea de zi, a şedinţei, a proiectelor discutate în comisia reunită, 
în urmă cu cateva minute.  

Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot completarea ordinii de zi cu cele trei proiecte de hotărâri ale CJ. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat completarea ordinii de zi cu 34 de voturi „pentru” 

din partea doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – 
Sabin, Bojin Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan 
Viorel, Costa Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş 
Marius – Dan, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca Romaniţa, 
Lelescu Tiberiu, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau Adrian, 
Plavoşin Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, Stancu 
Traian, Ştef Adrian, Vasile Marian şi o abţinere din partea domnului Geană Nistor. 

Vă supun la vot ordinea de zi completată cu cele trei proiecte.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat ordinea de zi cu 33 de voturi „pentru” din partea 

doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca Romaniţa, Lelescu 
Tiberiu, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau Adrian, Plavoşin 
Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, Stancu Traian, Ştef 
Adrian, Vasile Marian şi o abţinere din partea domnului Geană Nistor. 

Înainte de a trece la dezbaterea problemelor înscrise pe ordinea de zi vă supun la vot 
aprobarea  procesului verbal al şedinţei ordinare din 31.08.2016. 

 Consiliul Judeţean Timiş a aprobat procesul verbal al şedinţei anterioare cu 35 de 
voturi „pentru” din partea doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, 
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Bobic Narcis – Sabin, Bojin Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea 
Dorin, Coifan Viorel, Costa Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu 
Victor, Gavrilaş Marius – Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu 
Alexandru, Jumanca Romaniţa, Lelescu Tiberiu, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, 
Păşcuţă Adrian, Pau Adrian, Plavoşin Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, 
Sima Cătălin – Petru, Stancu Traian, Ştef Adrian, Vasile Marian. 

Punctul 1 pe ordinea de zi, se referă la analiza stării de sănătate a populaţiei judeţului 
Timiş.  

Aşa cum ştiţi, în urmă cu două luni, cu toţii am fost de acord ca în Comisia de 
Sănătate să fie discutat acest subiect, şi să fie prezentat în plenul CJT. Dau cuvântul 
domnului preşedinte al Comisiei de Sănătate şi Protecţie Socială din cadrul judeţului, 
domnului profesor Dan Poenaru. 

 
Domnul consilier judeţean Dan Poenaru 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, stimaţi invitaţi, analiza stării de sănătate a 

populaţiei din judeţul Timiş a fost realizată într-un material care are aproape 100 pagini şi 
care se află transmis pe tabletele dumneavoastră, de aceea eu  o să fac numai o sinteză  a 
acestui material, insistând pe principalele aspecte. Vreau să vă spun de la început că sursele 
de date care au fost utilizate la elaborarea materialului, provin de la Direcţia de Sănătate 
Timiş, Agenţia pentru Protecţia Mediului Timiş, DGASPC, Direcţia Regională de Statistică 
Timiş, Serviciul Sinteze, Institutul Naţional de Statistică, Garda de Mediu Timiş, şi Cercetarea 
strategiei de Dezvoltare Durabilă. Prelucrarea datelor s-a efectuat la compartimentul de 
statistică şi informatică a DSP Timiş. Doresc să deschid prezentarea  să  evidenţiez care 
sunt determinanţii sănătăţii populaţiei şi cum influenţează aceste aspecte starea de sănătate 
a populaţiei. Nu există o exprimare precisă, dar experţii sunt de acord că zestrea genetică şi 
comportamentele au o influenţă de aproximativ 25% din starea de sănătate. Determinanţii 
sociali, adică mediul fizic, ecologic, social, economic, educaţie şi serviciile de sănătate sunt 
cele trei categorii de factori care influenţează în proporţie de aproximativ 75% din starea de 
sănătate. 

În această analiză şi în întreaga activitate desfăşurată de sistemul sanitar, un rol 
important îl are DSP Timiş, Serviciul public deconcentrat cu personalitate juridică subordonat 
Ministeruilui Sănătăţii şi ea reprezintă Autoritatea de sănătate publică la nivel local şi 
funcţionează în baza prevederii ordinului ministrului sănătăţii 1078 din 27.07.2010, precum şi 
printr-unu regulament de organizare şi funcţionare a structurilor din DSP  judeţene şi a 
municipiului Bucureşti. DSP Timiş pune în aplicare politica şi programele naţionale de 
sănătate publică pe plan local, identifică problememele locale, elaborează şi implementează 
acţiuni locale de sănătate publică. Datele la care se referă analiza realizată cuprinde 
perioada 1.01-31.12.2015, în comparaţie cu aceeaşi perioadă a anului 2014. Starea de 
sănătate a populaţiei este evaluată pe nivelul indicatorilor specifici, respectiv pe indicatorii de 
morbiditate,  

(se referă la incidenţa şi prevalenţa bolilor) cât şi prin indicatori demografici. 
Analiza ne permite prognoza pe categorii de afecţiuni, bazele de date anuale existente 

la nivel judeţean şi naţional, precum şi a instituţiilor partenere, toate acestea permit o analiză 
a calităţii stării de sănătate a populaţiei. 

Încep cu primul indicator, indicatorul demografic. Această analiză a judeţului Timiş 
arată pe un grafic că avem nu o piramidă, ci avem  o amforă, o tendinţă de îngustare  a bazei 
piramidei şi de îngroşare a piramidei în vârful acesteia, anunţând instalarea unui grav proces 
de îmbătrânire demografică. Populaţia judeţului Timiş, care în 2015 avea 742886 de locuitori, 
observăm că în 2015, proporţia la grupele de vârsta tinere de la 0-19 ani a fost de 5% din 
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populaţie, precum la grupele de vârstă între 50 şi 64 ani, peste 5 %, lucru care confirmă în 
plus îmbătrânirea populaţiei. 

 
Natalitatea 
Rata de natalitate manifestă o tendinţă de scădere în ultimii trei ani. Nivelul constant 

mai mic al natalităţii în judeţul Timiş faţă de media pe ţară, este influenţat de persitenţa 
modelului tradiţional demografic cu un copil pe familie, de structura de vârstă a populaţiei, de 
modelul cultural specific a zonelor de mozaic etnic la nivel naţional. Aceste elemente se 
suprapun condiţiilor generale comune tuturor zonelor ţării (nivel de trai, percepţie de 
securitate socială, de politică demografică, de nivelul asistărilor sociale). În judeţul Timiş, în 
anul 2015 s-au nascut 8519 copii dintre care 4349 băieţi şi 4170 fete. Vârsta medie a 
mamelor a fost de 28,5 ani, iar din totalul de mame care au născut, 82,6 aveau domiciliul 
stabil în Timiş. Raportul dintre numarul de naşteri şi avortul la cerere, raportate de unităţile 
sanitare publice este de 130 avorturi la 100 naşteri. E foarte mare, de neexplicat într-o ţară 
din UE şi care arată grave carente în educaţia contraceptivă, planningul familial şi se impun 
măsuri urgente de reactivare a cabinetelor de planning familial şi de educaţie a populaţiei. 
Ceea ce este grav este că, întreruperile de sarcini au loc între vârsta de 25-29 ani. Dacă la 
acestă perioadă rămân sechele după avort, înseamnă că natalitatea va scădea şi mai mult.  

 
Mortalitatea 
Nivelul mortalităţii şi mă refer la mortalitatea generală, este influenţată de structura pe 

vârste, grupă de vârstă a populaţiei, respectiv de existenţa de zone cu populaţie îmbătrânită, 
zone cu tendinţe de depopulare, având o valoare ridicată a mortalităţii generale. Tendinţa 
calculată sub acest aspect în judeţul nostru, arată o creştere a mortalităţii în general. În anul 
2015, au fost înregistrate 8790 decese generale. Vârsta medie la deces a fost 71.85 ani cu 
diferenţa semnificativă între bărbaţi şi femei. Vârsta de deces are în general aceeaşi alură, 
dar valorile sunt diferite. Mor mai mulţi bărbaţi decât femei şi bărbaţii mor la o vârsta mai 
mică decât femeile. Principalele cauze de deces în judeţul Timiş sunt următoarele: bolile 
cardiovasculare, pe locul 2 tumorile, pe locul 3 aparatul respirator. Modelul este identic şi 
pentru populaţia masculină şi pentru cea feminină. Sunt de observat diferenţe de pondere la 
câteva categorii de boli cât şi la unele reguli care le aşează în ierarhii distincte. Bolile cronice 
sunt pe primul loc de mortalitate, sunt cele mai costisitoare, dar trebuie analizate cu aceeaşi 
atenţie şi morţile inevitabile şi nu în ultimul rând şi morţilor din cauze necunoscute. 

Creşterea îmbătrânirii populaţiei duce la creşterea costurilor sistemului sanitar, 
persoanele în vârstă necesită mult mai multă îngrijire, mai multă spitalizare, medicaţie 
gratuită sau compensat şi comprimat şi mai mult din bugetul sănătăţii. Mortalitatea infantilă 
este un indicator extrem de important. În orice ţară din lume. Ea se calculează ca raportul 
între numărul de decese 0-1 ani şi numărul de născuţi vii într-o perioadă dintr-un anumit 
teritoriu. Tendinţa este de scădere a valorilor indicatorilor, rămânând mult peste valorile 
înregistrate în Europa occidentală. În perioada analizată în judeţul Timiş au decedat 105 
copii în vârstă de până la 1 an dintre care 47 băieţi şi 58 fetiţe. Se observă o inversare de 
situaţie între sexe în randul deceselor intre 0-1 an. Cauzele principale ale deceselor la copii 
au fost următoarele: bolile sistemului respirator, cauze care provin din perioada neonatală şi 
malformaţiile congenitale. 

 Sporul natural al populaţiei este un indicator extrem de important, el se calculează ca 
diferenţă între numărul naşterilor şi al deceselor generale. În anul 2015 sporul natural a avut 
valoare de minus 217 faţă de plus 139 cât a fost în 2014. Deci în 2015 s-au înregistrat mai 
multe naşteri dar şi mai multe decese generale. Faţă de anul precedent. Rezultă un spor 
negativ mare. În judeţul Timiş, sporul natural negativ persistă de o lungă perioadă de timp. 
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Scăderea volumului populaţiei este accentuată nu numai de mişcarea naturală a populaţiei, 
ci şi de soldul migratoriu, în special migraţie internaţională. Pentru a avea dovezi certe ar 
trebui să dispunem de date referitoare la migraţie şi emigraţie, ceea ce nu avem la ora 
actuală.  

 
Indicatorii de morbiditate: 
Pe primul loc în grupa afecţiunilor cronice se află afecţiunile hipertensive, urmate de 

diabet zaharat, cardiopatie ischemică, tulburările mentale şi de comportament, boli 
pulmonare cronice obstructive. Trimestrial se monitorizează bolile cronice şi ele sunt urmărite 
trimestrial şi anual. Bolile cardiovasculare reprezintă prima cauză de morbiditate  pentru 
afecţiunile cronice şi cauza de mortalitate intraspitalicească din bolile aparatului circulator,  
reprezintă 60,42 % din cauzele de codificare la externarea din spital sau solicitate prin 
formulare de raportare. Un loc important în urmarirea unor anumite boli care sunt urmărite şi 
de la nivelul comisiei medicale a comisiei europene aşa cum este tuberculoza. Ea este 
monitorizată trimestrial şi anual, datele fiind concordante şi fiind recoltate din unităţi 
spitaliceşti, ambulatoriu de specialitate dedicat şi de la inspecţia sanitară. În 2015 au fost 
luate în evidenţă 486 de bolnavi noi, din aceştia,17 copii din care 14 în mediul rural. Vreau să 
vă atrag atenţia că judeţul Timiş, cu toate că are un număr mic de şomaj şi un nivel de trai 
crescut, se situează în primele 3 locuri pe ţară ca incidenţă în cazul tuberculozei pulmonare.  

 Tumorile constituie o cauză importantă de morbiditate şi au o importanţă mare nu 
numai prin costurile foarte mari ale tratamentului, dar şi prin costurile de prevenţie. În anul 
2015 au fost diagnosticate 2306 cazuri noi, dintre care 1408 urban şi 898 în rural. Am vrut să 
aflăm care este situaţia persoanelor cu handicap din statistica DGASPC. Numarul total de 
persoane cu handicap în judeţul Timiş sunt la adulţi 23196, minori 2033, majoritatea 8559 la 
adulţi şi 1155 minori sunt cauze  de handicap grave. 

Activitatea spitalicească reprezintă un segment important al asitenţei medicale. In 
perioada 2013-2015,  numarul de paturi in sistemul public a scazut continuu, e la 5112 in 
2013 la 4885 in 2015. Exista cerinta comisiei europene a bancii mondiale sa scadem 
numarul de paturi in spitale considerandu-se pe buna dreptate ca sunt costuri foarte mari, o 
serie de cazuri s-ar putea rezolva in etapa prespitaliceasca cu medicina de familia , in 
ambulatoriu de specialitate. Lucrul este real dar ca sa fie posibil ar trebui ca segmentul 
acesta prespitalicesc sa fie foarte bine pus la punct, foarte bine dotat şi să nu mai existe 
presiunea mediatică care este asupra medicilor atunci când este vorba de internarea 
medicală. Presiunea mediatică face ca bolnavii care nu ar necesita neapărat o internare să 
fie internaţi numai de frica mediei şi a altor ONG-uri. Aceste presiuni ii fac pe medicii români 
să profeseze în străinătate. Ambulatoriul de specialitate al spitalelor are rolul de a realiza 
echilibrarea componentelor sistemului sanitar din mutarea centrului dinspre spital către 
prespital. Ambulatoriul de specialitate ar trebui să devină un filtru de rezolvare a cazurilor, 
înainte de a se ajunge la spital, internarea fiind doar soluţia pentru cazurile care nu pot fi 
tratate ambulatoriu. O componentă importantă a sistemului de asistenţă ambulatorie sunt 
asistenţa medicală de urgenţă, centrele de primiri urgenţe, care au o statistică impresionantă 
privind rezolvarea cazurilor. DSP are o importanţă  în domeniul infecţiilor interioare. În anul 
2015 au fost înregistrate 1201 infecţii interioare faţă de 1005 în 2014. Cele mai multe infecţii 
interioare s-au înregistrat la secţiile de terapie intensivă, la chirurgie, la nou născuţi. Un 
capitol important în activitatea de asistenţă medicală îl reprezintă programul de supraveghere 
şi control al infecţiilor HIV. Obiectivele de reducere a  răspândirii infecţieie HIV, depistarea 
precoce a infecţiei şi a persoanelor infectate şi deasemenea reducerea morbidităţiii asociate, 
prin asigurarea tratamentului celor cu infecţii HIV. În anul 2015 s-au făcut un număr important 
de teste rapide pentru HIV dintre care mai mult de jumătate pentru gravide 3255 şi 960 
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pentru grupele de test. Numărul de infecţii SIDA în judeţul Timiş este în creştere raportat la 
anii anteriori. Calea de transmitere predominantă este cea sexuală. Datorită accesului la 
tratament retroviral în procentaj mare este în creştere durata de supravieţuire a acestor 
bolnavi. În 2015 sunt 157 faţă de 149 în 2014 dintre care 104 la adulţi şi 27 la copii. 

Un domeniu important de activitate   al DSP  este şi programul de supraveghere şi 
control al infecţiilor nosocomiale şi monitorizarea antibioticorezistenţei, cauza mare şi mai 
nouă de mortalitate în ţara noastră. Asistenţa medicală de urgenţă prespitalicească are un 
compartiment extrem de important. Este vorba de serviciu de ambulanţă al judeţului Timiş, 
unitate sanitară publică strategică cu personalitate juridică, coordonată de compartimentul de 
specialitate al Ministerului Sănătăţii Publice. Populaţia judeţului Timiş este deservită de o 
staţie centrală la Timişoara, o substaţie de ambulanţă la municipiul Timişoara, precum 11 
alte substaţii dintre care unele în mediul rural, spre exemplu la Ciacova, Uivar, Maşloc, 
Variaş etc. În anul 2015 au existat 149.493 de solicitări, în creştere faţă de 2014. Încă un 
lucru care ţine de educaţia poporului român este că în cei doi ani 2014, 2015 s-au facut 4723 
farse telefonice. Distanţa parcursă de ambulanţele din Timiş în cei 2 ani a fost 6850180 Km, 
în creştere faţă de anii anteriori. Situaţia dezvoltării la serviciul de ambulanţă Timiş, e 
reprezentată  dintr-un  parc auto format din 72 autosanitare. Gradul lor de solicitare este 
mare şi gradul de uzură este la fel, ceea ce face să se scoată din trafic autosanitare pentru 
reparaţii diverse. Se propune ca în anul următor să se mai infiinţeze mai multe substaţii de 
ambulanţă atât în Timişoara, în partea de nord a oraşului, la intrarea dinspre calea Aradului, 
dar şi în alte localităţi care sunt mai apropiate de  spital. De asemenea, staţia de ambulanţă 
solicită sprijinul CJT în achiziţionarea de 2 ambulanţe, Ministerul Sănătăţii dând un răspuns 
negativ la această solicitare. Evaluarea populaţiei se bazează pe aceste date care le-am 
prezentat succint. Ne-am aplecat şi asupra factorilor de mediu. Aici avem câteva surprize.  

Aerul este factorul de mediu care constituie cel mai rapid suport ce favorizează 
transportul poluanţilor în mediu. Poluarea aerului are efecte adverse semnificative asupra 
stării de sănătate  a populaţiei şi poate provoca daune florei şi faunei. Calitatea aerului este 
determinată de diverse surse de emisie. Investigaţiile efectuate la nivelul Timişului prin cele 7 
staţii permanente de monitorizare a aerului nu arată modificări esenţiale a calităţii aerului cu 
excepţia particulelor de praf. Toate celelalte substantţe nocive sunt la limita superioară. 
Această observaţie de la mediu şi inregistrările care există la staţia de monitorizare sunt în 
contradicţie cu ceea ce arată populaţia că simte în calitatea aerului în anumite zone ale 
oraşului şi în anumite ore ale zilei.  Staţiile fac parte din reţeaua naţională de monitorizare a 
calităţii aerului. De asemenea s-au  mai înregistrat unele abateri la calitatea apei, deoarece 
în multe zone, în apă dar şi în alimente se găseşte o cantitate crescută a nitriţilor.    
Aprovizionarea cu apă potabilă în judeţul Timiş se face cu 164 reţele, din care 7 sunt 
clasificate ca zone mari. Nu s-au constatat abateri de la calitatea apei oferită prin aceste 
reţele. Probleme apar la fântânile individuale, la unele surse de apă nesupravegheate. Toate 
acestea pot produce o serie de acţiuni, o strategie de îmbunătăţire a ceea ce am discutat. 
Sunt câteva probleme care trebuie spuse pe nume. Natalitatea nu va creşte niciodată dacă 
tinerilor nu li se oferă locuinţe, loc de muncă. Al doilea lucru pe care doresc să-l subliniez  
este că fără bani nu se poate face nimic. Sănătatea costă peste tot în lume. Spitalele sunt 
consumatoare, nu producătoare de bani. Doresc să vă citesc care e situaţia în 2015 
(statistica este de la Organizaţia  Sistemului Mondial la Sănătăţii), care sunt cheltuielile 
guvernamentale cu sănătatea pe cap de locuitor în dolari. În Romania 5,6 % din PIB, 78 
dolari pe cap de locuitor, Austria 11,1%din PIB, 3652 dolari pe cap de locuitor, Franţa 11,6 % 
din PIB, 3259 dolari pe cap de locuitor, Danemarca 11%din PIB, 3958 dolari pe cap de 
locuitor. Sub noi se află Serbia şi Rusia. Restul celorlalte ţări ne depăşesc în cheltuielile 
pentru sănătate pe cap de locuitor. Vă mulţumesc. 
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Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Mulţumesc domnule preşedinte. Daţi-mi voie să salut prezenţa în sală a 

reprezentantilor Universităţii de Medicină şi Farmacie şi a directorilor de spitale, fie că sunt în 
coordonarea noastră, fie că nu, din judeţul Timiş. Vă mulţumesc şi reprezentanţilor instituţiilor 
de sănătate publică, de asemenea, ştiu că aţi contribuit cu toţii la acest raport. Important este 
şi mă adresez comisiei de sănătate care a întocmit acest raport, pe lângă faptul că se 
doreşte a fi unul anual, să fie urmat de strategia pe care o vom adopta la nivel de judeţ şi 
investiţiile şi banii pe care noi ca şi organism administrativ ii dirijăm spre spitale să fie 
coordonate şi să fie în concordanţă cu strategia pe care eu cred că tot comisia de sănătate 
va trebui să o pună la punct, cel puţin până la adoptarea noului buget, astfel încât să 
începem să lucrăm în acestă formă, mai ales că aşa cum am văzut cu toţii, cred că 
săptămâna aceasta în CSAT, sănătatea a fost declarată ca şi o problemă de siguranţă 
naţională. Noi suntem printre primele judeţe în care s-a făcut un raport al stării de sănătate, 
dar lucrurile trebuie să continuie şi cu strategia. Aşa că vă felicit pe i toti cei care aţi contribuit 
. Vă rog domnule Borha. 

 
Domnul consilier judeţean Liviu Borha 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, sănătatea este o prioritate naţională întradevăr. 

Raportul prezentat s-a făcut cu sprijinul DSP Timiş în principal. Am fost prezent în comisie, 
dar aş dori să punctez două elemente principale care afectează sănătatea în judeţul Timiş, în 
legătură cu care nici Direcţia de Sănătate nu are destule informaţii. Mă refer la poluarea 
aerului de către SC Continental SA. După cum stiţi am avut o intervenţie şi în legislatura 
trecută pe această temă. Eu vă rog să invitaţi reprezentantul societăţii comerciale pe de o 
parte şi reprezentanţii Agenţiei de Poluare a Mediului pentru că, ştiind că ni s-a spus că s-au 
investit zeci de milioane de euro în modernizare filtrelor, care pe parcurs au fost, zic ei, 
modernizate, nu ştim starea de fapt actuală care există acolo. Dacă s-au modernizat, de ce, 
în continuare, în unele zile, nu poţi să respiri acolo în zona Pădurii Verzi şi chiar lângă 
Pădurea Verde este această fabrică şi în această idee consider că la şedinţa următoare să 
fie invitaţi reprezentanţii instituţiilor în cauză, să ştim exact cum stăm în prezent şi ce putem 
noi CJT să facem în viitor. 

Al doilea punct care polueaază şi care a fost investiţia CJT de peste 50 milioane de 
euro este Deponeul de la GHIZELA. Mai bine de un un am avut sesizări de la primăriile din 
zonă că este un miros insuportabil  de la acest deponeu. A fost investiţia CJT, operatorul se 
ştie cine este. Domnul Bojin ştie, dacă este aici, ca întreg CJT, am ieşit într-o zi acolo la 
deponeu,  să vedem de ce se intamplă acest lucru. Probabil într-o lună de zile după ce am 
sesizat noi s-au putut face nişte remedieri în localitatea respectivă şi nu am văzut prea multe 
lucruri, nefiind mari specialişti în această direcţie. Eu cred că, fiind şi investiţia noastră, chiar 
dacă nu noi direct exploatăm acest deponeu ecologic, ci printr-un operator, avem datoria să 
monitorizăm, ca şi consiliu judeţean, dacă acolo se întâmplă lucrurile aşa cum este prevăzut 
în proiect. Părerea mea personală este că nu se exploatează în regim de deponeu ecologic, 
ci în regim de groapă de gunoi. După câte am constatat şi după cum se spune de locuitorii 
din zonă, nu există personal suficient la acest deponeu sau cheltuiele cu utilajele sunt mici, 
ca să aibă profit sau nu ştiu care este motivul, dar eu propun să daţi unuia dintre 
vicepreşedinţi ca sarcină să monitorizeze prin aparatul propriu acest deponeu şi cel puţin o  
dată la semestru să ne prezinte un raport dacă întradevăr se respectă procesul tehnologic. 
Altfel, avem sesizări de la toate comunele din jur, că mai ales vara mirosul este insuportabil. 
Părerea mea este că nu se respectă tehnologia. În loc să se acopere parţial cu pământ 
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celula respectivă, ei pun gunoiul pana la 15 m şi după ce se umple celula, abia atunci 
acopera cu 2-3 m de pământ. Nu ştiu daca e aşa, dar aşa sunt informaţiile. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă mulţumesc. Sunt de acord cu ambele puncte. În ceea ce priveşte al doilea punct,  

lucrurile sunt delegate de o lună şi ceva către domnul vicepreşedinte Stancu Traian, dincolo 
de delegare, sunt de acord cu propunerea de  prezentare a unui raport semestrial, la fel şi cu 
Continentalul, şi ii rog şi pe consilierii locali, cel puţin ai PSD să facă acelaşi lucru la Primăria 
Municipiului Timişoara, având în vedere că acestă firmă işi desfăşoară activitatea pe teritoriul 
Timişoarei. E o chestiune care nu ţine doar de noi, ci în mod special de Primăria Municipiului 
Timişoara. Vă mulţumesc pentru buna idee. Să facem şi invitaţiile pentru luna următoare, aşa 
cum aţi spus. Înainte de a trece din nou la ordinea de zi, doresc să salut şi un membru din 
Parlamentul României care face parte din Comisia de Sănătate, domnul Bârsăşteanu. 
Mulţumesc. Dacă mai sunt probleme. Vă rog. 

 
Domnul consilier judetean Viorel Coifan 
Domnule preşedinte şi stimaţi colegi şi invitaţi am onoarea să felicit pe autorii acestui 

material care se referă la starea de sănătate a populaţiei judeţului Timiş, aş adauga că ar fi 
interesant de a se face un studiu comparativ cu celelalte judeţe din  regiunea 5 vest şi în 
spaţiul euroregional ca să ne explicăm de ce foarte mulţi pacienţi se duc la Seghed sau Arad 
pentru diverse acţiuni. Aceasta ar fi o sugestie. Pe de altă parte, aş dori să aflu două 
chestiuni. În primul rând, dat fiind faptul că incidenţa cancerului este pe locul doi în 
morbiditatea din judeţul Timiş, dacă există preocupări pentru accelerarea spitalului Oncologic 
de pe Calea Aradului, iar pe de altă parte ce se întâmplă cu spitalul municipal de la Lugoj, 
care este un spital de tradiţie şi care ar putea beneficia de finanţări pentru modernizare, dat 
fiind faptul că Lugojul este al doilea municipiu din judeţ. Sigur că ar trebui urmat acest raport 
de o strategie de apărare a sănătaţii în judeţul Timiş, având în vedere că sănătatea, ca şi 
învăţământul sunt dimensiuni strategice ale siguranţei naţionale şi cred că noi ca judeţ am 
putea să dăm un exemplu de aplicare a politicilor naţionale la nivel de politică locală. Vă 
mulţumesc. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă mulţumesc. O să răspundă comisia la cele două întrebări. Dacă doriţi acum 

domnule profesor, vă rog. 
 
 
Domnul consilier judeţean Poenaru Dan 
Institutul de oncologie este în curs de  derulare  a investiţie, se află în licitaţie 

proiectul.  A ieşit hotărârea de guvern cu suma alocată pentru finalizarea investiţiei, iar legat 
de Lugoj, după părerea mea ar trebui construit un spital nou. Spitalul de la Lugoj este dintre 
cele două războaie mondiale, ca şi alte spitale din Timişoara. Este depăşit din punct de 
vedere funcţional. Părerea mea este să se construiască unul nou. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Mulţumesc.  
 
Domnul consilier judeţean Adrian Negoiţă 
Domnule preşedinte, vă rog să-mi acordaţi 30 secunde pentru următorul lucru: 

raportul este foarte important şi amănunţit, am citit pe tabletă, dar cred că, cel mai important 
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este omul, medicul, asistentul, cel care cară targa. Putem construi câte spitale vrem dar dacă 
angajaţii nu sunt remuneraţi corespunzător, vor fi tot mai multe posturi vacante, să vă spună 
distinşii directori. Este un mare deficit de personal. Nu poţi să ceri unui om să plece acasă cu 
700 lei pe lună. Eu doar îmi fac datoria, datorită meseriei pe care o am, să atrag atenţia celor 
în drept, să se aplece şi asupra acestui aspect, cu atât mai mult cu cât am înţeles că, ieri a 
anunţat domnul prim-ministru că s-ar putea să nu mai bage legea noii salarizări unitare, ceea 
ce din păcate este un lucru rău în special pentru cadrele medicale. Vă mulţumesc. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Mulţumesc. Dacă nu mai sunt alte luări de cuvânt vom trece la punctul 2 de pe 

ordinea de zi. 
 
Punctul 2.- Proiect de hotărâre privind propunerea dării în administrare a unor 

imobile aflate în domeniul public al Judeţului Timiş către Consiliul Local al Oraşului 
Recaş. 

Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 35 de voturi „pentru” din partea 

doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Lelescu Tiberiu, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau 
Adrian, Plavoşin Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, 
Stancu Traian, Ştef Adrian, Vasile Marian. 

 

 

 

 

Punctul 3.- Proiect de hotărâre privind aprobarea revocării dreptului de 
administrare a Direcţiei de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Timiş asupra unor 
imobile situate în comuna Recaş şi acordarea dreptului de folosinţă gratuită pentru 
aceste imobile Centrului Şcolar pentru Educaţie Incluzivă ”Constantin Păunescu” 
Recaş. 

Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 35 de voturi „pentru” din partea 

doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
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Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Lelescu Tiberiu, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau 
Adrian, Plavoşin Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, 
Stancu Traian, Ştef Adrian, Vasile Marian. 

 
Punctul 4.- Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de Fezabilitate şi a 

indicatorilor tehnico - economici pentru obiectivul de investiţii „Construcţii locuinţe 
pentru tineri, destinate închirierii”, comuna Giroc, Calea Timişoarei, nr. top 412750, 
judeţul Timiş. 

Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
           Vă rog domnule Păşcuţă. 

Domnul consilier judeţean Păşcuţă Adrian 
Vă mulţumesc domnule preşedinte. După cum am abordat şi în comisia de dialog 

social pe care aţi prezidat-o săptămâna aceasta, aş vrea să vă rog să urgentaţi dacă este 
posibil folosirea şi celeilalte suprafeţe  de teren pe care  o avem acolo, avem aproape 11 
hectare. Intenţia mea este de a fi folosită în acelaşi scop, tot pentru realizare de locuinţe, 
după cum spunea şi domnul Poenaru la primul punct, tinerii au nevoie de locuinţe şi de locuri 
de muncă. Locuri de muncă  sunt în judeţul Timiş, cu locuinţele este o problemă mai mare. 
Mulţumesc. 

 
        Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
           Eu vă mulţumesc. Înainte  de a supune la vot, vreau să vă spun câteva lucruri 

pe care le-am spus dealtfel în comisie, dar pe care e bine să le auda întregul plen. În acest 
moment, Timişoara are aprobat pe fişa de buget suma de 20 milioane pentru construcţia a 
patru unităţi locative, a patru blocuri cu 88 apartamente în acea locaţie. De asemenea, există 
ordin de ministru, există aprobare la ministerul dezvoltării pentru încă  o locaţie pentru medici 
rezidenţi lângă Giroc. Sper ca în perioda imediat următoare să existe acea comisie 
interministerială, care este la nivel de Bucureşti, astfel încât şi acest bloc  prins  în ultimile 
două săptămâni pe lista ANL să devină realitate. Cert este că de la începutul anului, de când 
a fost aprobat acest buget, lucrurile nu s-au miscat cu viteza potrivită şi am ajuns la sfârşitul 
lunii septembrie să aprobăm studii de fezabilitate şi toate aceste lucruri care trebuiau 
aprobate în primul trimestru dacă nu în primul semestru, asfel încât să nu fim în postura în 
care eu, în calitate de preşedinte al CJT să fiu sunat de directorul general ANL pe ţară şi să 
mă întrebe acum trei săptămâni dacă noi mai folosim cele 20 milioane sau nu, pentru că la el 
e coadă. Am recuperat o mare parte din timpul pierdut, o dată cu acest proiect se intră pe un 
făgaş normal.  

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 34 de voturi „pentru” din partea 

doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
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Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Lelescu Tiberiu, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau 
Adrian, Plavoşin Deian, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, Stancu Traian, 
Ştef Adrian, Vasile Marian. 

 
Punctul 5.- Proiect de hotărâre privind aprobarea licenţelor de traseu pentru 

efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate speciale a unor 
operatori  de transport rutier. 

        Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 34 de voturi „pentru” din partea 

doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Lelescu Tiberiu, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau 
Adrian, Plavoşin Deian, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, Stancu Traian, 
Ştef Adrian, Vasile Marian. 

 
Punctul 6.- Proiect de hotărâre privind aprobarea neexercitării dreptului de 

preemţiune din partea Judeţului Timiş la intenţiile de înstrăinare a unor imobile cu altă 
destinaţie decât cea de locuinţe. 

Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 35 de voturi „pentru” din partea 

doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Lelescu Tiberiu, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau 
Adrian, Plavoşin Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, 
Stancu Traian, Ştef Adrian, Vasile Marian. 

 
Punctul 7.- Proiect de hotărâre privind aprobarea structurii  organizatorice a 

aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Timiş ca urmare a reorganizării prin 
preluarea Direcţiei pentru Administrarea Drumurilor şi Podurilor Judeţene Timiş şi a 
Agenţiei de Dezvoltare Economico - Socială Timiş, care se desfiinţează. 
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Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Vă rog domnule Coifan. 

Domnul consilier judeţean Coifan Viorel 
Da, am studiat organigrama şi sigur că ea reflectă activitatea actuală şi de viitor a 

CJT, aş dori doar să lămurim. În primul rând, administratorul public, care din organigramă 
răspunde doar de compartimentul Asistenţă Juridică şi Consilieri Judeţeni, ce alte atribuţii 
mai are, şi a doua întrebare ar fi care este diferenţa ca atribuţii între administratorul public şi 
managerul public? 

 
 Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
  Da. Mulţumesc. După cum stiţi, în acest moment este vacant postul de administrator 

public, urmează să hotărâm pentru că trebuie dată, după câte ştiu doamna Tărîlă, o hotărâre 
de consiliu judeţean în care să se aprobe criteriile pentru cei care doresc să devină 
administratori publici, fiind vacant postul, e normal că nu are responsabilităţi directe, urmând 
ca viitorul  să ne spună dacă va avea sau nu, sau dacă se va ocupa acest post, în niciun caz, 
administratorul public nu este pe o structură peste vicepreşedinţi, deoarece aceştia sunt aleşi 
şi nu poate fi măcar nici într-o formă de egalitate cu aceste funcţii. 

  În altă ordine de idei, diferenţa dintre manager public şi administrator public eu cred 
că este esenţiala şi cred că dvs o stiţi foarte bine, spre deosebire de alţii care nu o cunosc.  
Noţiunea de Manager public  a fost formată de un proiect naţional făcut de Ministerului 
Administraţiei şi Internelor. Sper să nu greşesc domnule Lupuţ. Aceasta a dus la formarea 
acestei funcţii în cadrul fiecărei structuri din ţară, în acest moment, managerul public are 
atribuţii pe managementul calităţii, ca şi atribuţiuni directe pe organigramă, chiar l-am rugat 
pe domnul Lupuţ în această săptămână, există un minus legat de managementul calităţii şi 
de standarde în cadrul CJT. Lucrurile acestea trebuie să le reevaluăm şi este direct în 
atribuţia managerului public să facă acestea. 

     Domnul consilier judeţean Coifan Viorel 
     Domnule preşedinte, doar o singură precizare, administratorul public, eram 

parlamentar cand s-a votat legea 215 modificată, era gândit în primul rand pentru primăriile 
municipiului reşedinţă de judeţ,ca fiind un şef al serviciilor,  evident, sub structura aleasă şi 
de aceea am întrebat pentru că aici mi-i s-a părut cumva ciudat la nivel de judeţ, dat fiind 
faptul că organigrama reflectă aceste subordonări ale serviciilor să existe. Ce aş solicita de 
acum inainte ca să completăm această organigramă cu fişele posturilor şi cu normele de 
management şi informativ să le putem din timp avea în comisii, pentru că organigrama nici 
nu am dorit să o modificăm, pentru că am strica tot ce s-a obţinut la ANFP. Aici putem să 
colaborăm şi să găsim o formulă care să ne facă fericiţi pe toţi. 

 
     Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
     Vă mulţumesc. Nu am pretenţia că organigrama prezentată este o organigramă 

perfectă. Dacă iau exemplul primăriei Timişoara, eu cred că, în ultimii 4 ani, s-a schimbat de 
şapte sau opt ori. E un lucru pe care eu l-am anunţat imediat după alegerea noastră, şi 
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anume chestiunea structurală pe care mi-am dorit să o avem şi anume, cele două structuri 
să intre în aparatul propriu al CJT, ma refer la ADETIM şi la Direcţia de Drumuri şi de 
asemenea să avem o Direcţie de Organizare şi Control, o direcţie nouă în cadrul 
organigramei. Celelalte lucruri pe care le spuneaţi ţi care sunt absolut necesare şi de fapt vor 
constitui munca în perioada următoare pe care cei de la Resurse Umane o sa o aibă, legat 
de fişele postului, de atribuţiuni ş.a.m.d,  este absolut corect şi există termene date de lege 
dacă nu mă înşel, şi anume 45 zile, în care toate aceste lucruri trebuie a fi aşezate conform 
legii. Vă rog domnule Păşcuţă. 

Domnul consilier judeţean  Păşcuţă Adrian 
Vă mulţumesc. În comisie am înţeles că printre altele se mai doreşte şi o mai bună 

coordonare a departamentului de proiecte a ADETIM-ului şi în acest sens doresc să vă rog 
să transmiteţi colegilor să-şi îndrepte atenţia şi către două programe cu finanţare 
nerambursabilă pe care le consider extrem de importante pentru judeţul Timiş, programul 
START-UP PLUS, un program de stimulare antreprenorială şi programul adresat diasporei 
de asemenea din judeţul Timiş , stim cu toţii că sunt zeci de mii sau peste sute de mii de 
timişeni care în ultimii ani au plecat în alte ţări, este un program prin care se încearcă 
atragerea înapoi a celor care doresc să se reîntoarcă. 

 
  Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
  Vă mulţumesc. Am luat cunoştinţă de propunerile pe care le-aţi făcut, urmare a 

funcţiei pe care o aveţi. E binevenită propunerea dvs. Vă rog domnule Bitea. 

  Domnul consilier judeţean Bitea Nicolae 
   Domnule pereşedinte, stimaţi colegi, aş dori să informez (aşa cum spunea şi colegul 

Dobra că permite opoziţiei să ia cuvântul), că astăzi, opoziţia va susţine punctul de pe 
ordinea de zi şi anume organigrama propusă de către conducerea CJT, tocmai pentru că ne 
dorim să crească actul administrativ, performanţa actului administrativ în consiliul judeţean, 
pentru că aşa cum aţi spus şi dumneavoastră, domnule preşedinte, de la început de mandat 
şi noi gândim la fel, ne gândim ca în CJT să se facă administraţie şi nu altceva şi ştiţi foarte 
bine la ce mă refer, din acest considerent noi dăm o şansă conducerii consiliului judeţean în 
ceea ce priveşte performanţa actului administrativ la nivelul judeţului Timiş, prin această 
propunere de nouă organigramă, însă vă informăm domnule preşedinte, despre faptul că 
vom fi într-o atentă şi permanentă analiză a acestei performanţe a actului administrativ în cei 
3 ani şi jumătate cât mai există din acest mandat. Tocmai în virtutea acestui fapt pentru că 
noi, PNL, opoziţia în acest moment în judetţul Timiş, îşi doreşte performanţă. 

 
   Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
   Chiar vă rog, şi orice propunere constructivă e binevenită. Vă spuneam că nu am 

pretenţia că e o organigramă perfectă şi care poate fi îmbunătăţită pe parcurs şi am luat 
exemplul primăriei Timişoara, care a schimbat organigrama de vreo opt ori, asta 
neînsemnând un lucru rău. Provocările sunt noi, cum la fel vor fi şi la CJT în anii viitori şi 
trebuie să ne adaptăm la cerinţe. Domnule Ritivoiu. 
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Domnul consilier judetean  Mihai Ritivoiu 
Domnule preşedinte, aş dori să salut reorganizarea ADETIM şi să-mi exprim speranţa 

că noua structură va putea să genereze plusul de valoare, în special pe fonduri europene. 
Totodată vreau să vă relatez o abordare care pe mine m-a contrariat în urmă cu 3 luni de  
zile,  referitoare la raportul ADETIM pe anul 2015, în care era inserată o propoziţie în care se 
spunea că, rezultatele mediocre, pentru că era vorba de o societate cu pierdere, Ruwatim, 
sunt cauzate printre altele de lipsă de implicare şi viziune a conducerii CJT. A fost semnată 
de domnul vicepreşedinte Zanfir, care coordona acel raport, dar mie mu mi-a placut modul 
de abordare, de poziţionare colegială şi interumană, mi se pare total neconstructiv şi sper ca 
acest gen de abordare pe viitor să nu-l mai avem. În altă ordine de idei, aş ridica şi problema 
contractelor de închiriere de la PITT şi să-mi exprim speranţa că pe viitor nu vom mai primi în 
fiecare şedinţă de plen, acte adiţionale  de notificări, referitoare la penalităţi, la rezelieri, la tot 
felul de mici detalii juridice care sunt convins că pot fi integrate într-un regulament pe care 
să-l respecte administratorii de acolo şi să nu mai ajungă pe la noi. Vă mulţumesc. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Si eu va multumesc. Legat de acel act, e prima oara cand aud . Voi vedea, nu aş vrea 

să trec uşor, cred că lucrurile trebuiau discutate cu conducerea CJT, având în vedere că, 
ADETIM-ul era o structură a acestuia. A te spăla pe mâini, nu e un lucru bun. O secundă, nu-
mi doresc sa spun asta din perspectiva faptului că găsesc a fi vinovat ADETIM-ul pe minusul 
care l-am avut în atragerea de fonduri pe exerciţiul bugetar trecut , pentru că nu a fost doar 
vina ADETIM-ului. Aici e un cumul de vini (date de exemplu la Spitalul Judeţean  de 
neţinerea unei licitaţii), fiecare au diverse cauze. Cert este că, trăgând linie pe fostul exercitiu 
bugetar, nu stăm bine pe fonduri europene şi atunci, trebuie, suntem obligaţi să umblăm la 
structură. Despre asta este vorba. Sper că  în noul exerciţiu bugetar, funcţionând în cadrul 
unei echipe, în cadrul CJT,  să funcţioneze lucrurile mai bine. Cine mai doreşte să ia 
cuvântul? 

Domnule vicepresedinte. Va rog. 
 
Domnul vicepreşedinte Stancu Traian                                             
 O să-l rog pe domnul coleg Bitea, nu acum, după ce votăm organigrama să nu 

influenţăm votul, dacă doreşte, la diverse, să ne explice ce a vrut să spună cu expresia: ”să 
nu faceţi ce stiţi dumneavoastră bine”, eu nu ştiu şi v-aş ruga să detaliaţi. Domnule Bitea aţi 
folosit expresia ”să facem administraţie nu…stiţi dumneavoastră bine ce ”. 

 
Domnul consilier judeţean Nicolae Bitea 
Da. La politică mă refeream domnule Stancu. Domnul preşedinte Grindeanu, în prima 

şedinţă de plen a CJT, a spus că îşi doreşte ca în acest mandat  să se facă administraţie, nu 
politică, şi la acest aspect mă refeream.  

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Eu am înteles perfect şi sper că am făcut lucrul ăsta în cele 3 luni. 
 
Domnul consilier judeţean Nicolae Bitea 
E bine să menţinem ideea asta în continuare. 
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Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
E bine dar trebuie transmisă la toate structurile din judeţ, iar dacă noi dăm un exemplu 

de acest gen, mă gândesc că şi celelalte structuri administrative din judeţ ne vor urma, noi 
fiind prima instituţie administrativă. 

Domnul consilier judeţean Nicolae Bitea 
Domnule preşedinte, vă promit că la fiecare şedinţă când voi aduce în discuţie astfel 

de lucruri, mă voi exprima cu termenul de politică. 
 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Domnule Dobra, vă rog. 

Domnul consilier judeţean Călin Dobra 
Da, mulţumesc domnule preşedinte. În primul rând  aş vrea să mulţumesc şi colegului 

Bitea pentru poziţia pertinentă pe care a avut-o şi mai ales pentru votul de încredere pe care-
l va da, privind organigrama, tot în spiritul a ceea ce a prezentat privind eficientizarea 
activităţii CJT, vreau să vă propun un amendament care nu face referire la modificarea 
organigramei, ci la termenul de punere în practică a noii organigrame, amendament care 
face referire după cum spuneam la art. 6 şi 7, domnule secretar dau citire foarte rapid şi am 
şi amendamentul scris pe care vi-l înmânez după aceea. 

Art. 6 alin 1 să sune astfel: ”prezenta hotărâre intră în vigoare începând cu data 
adoptării prezentei hotărâri a CJT ” 

Art. 6 alin 2 să fie modificat astfel: actual este în termen de 60 de zile, să se modifice 
cu termenul de minim 30 de zile. 

Art.7 să fie modificat în totalitate astfel: ”la finalizarea procedurilor prevazute la art. 6 
alin 2 dar nu mai repede de 30 de zile. Orice prevedere contrară se abrogă”        Mulţumesc 
domnule  preşedinte. 

Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Eu aş vrea să dau câteva explicaţii. 
Am discutat înainte de plen cu liderii de grup, legat de aceste modificări, şi cu cei de la 

putere şi cei de la opoziţie. Aceste termene, şi art. 7 şi 8, cumva sunau redundant. Aceste 
termene sunt date de lege. Nu trebuie să aducem noi ceva în plus şi să venim noi să spunem 
60 sau 30 zile, sau intră în vigoare nu ştiu când. Orice funcţionar public sau personal 
contractual, dacă vorbim de ADETIM şi de Direcţia de Drumuri, conform legii, în momentul 
care intra în aparatul propriu, are (sper să nu greşesc) 30 de zile în care poate să accepte 
sau nu propunerea venită din partea executivă. Dar astea sunt  lucruri date de lege. Nu 
trebuie să venim noi cu supracalificări. Acesta e rostul acestor amendamente. În plus, mi se 
pare că dacă vrem să dăm rapid şi să venim aproape de ceea ce spunea domnul Bitea, în 
această lună sau cum era iniţial  cu 1 noiembrie, ar însemna un timp mort de 30 de zile, care 
nu are sens să-l mai avem.  Iniţial s-a considerat că nu vom primi avizul până la plenul din 
septembrie. Oricum avem termenele date de lege şi de codul muncii. 
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Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot amendamentele formulate de domnul  Dobra.  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat amendamentele  cu 35 de voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, 
Bojin Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, 
Costa Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius 
– Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Lelescu Tiberiu, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau 
Adrian, Plavoşin Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, 
Stancu Traian, Ştef Adrian, Vasile Marian. 

Supun la vot hotararea în ansamblu cu amendamentele adoptate  
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34 de voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, 
Bojin Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, 
Costa Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius 
– Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Lelescu Tiberiu, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau 
Adrian, Plavoşin Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, 
Stancu Traian, Ştef Adrian şi o abţinere din partea domnului Vasile Marian Constantin. 

 
Punctul 7.- Proiect de hotărâre privind aprobarea repartizării unor sume din 

fondul de rezervă bugetară.  

Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Domnule Bojin? 

Domnul consilier judeţean Bojin Mihaita 
E în regulă. Mulţumesc. Domnule preşedinte, sunt fenomene pe care nu le putem 

controla şi pot să apară oriunde. Este nevoie de intervenţia noastră din fondul de rezervă. 
Aceste fenomene pot să apară în multe localităţi  şi efectele lor pot să fie mari. Întrebarea 
mea este dacă dumneavoastră cunoaşteţi, sau biroul de specialitate cunoaşte şi poate să ne 
spună. O parte din clădirile respective sunt asigurate? dacă sunt asigurate, propunerea mea 
către consiliu este că atunci când asigurările vor plăti, cota parte cât plătesc asigurările să se 
întoarcă înapoi către fondul de rezervă pentru a-l întregi şi a fi pregătiţi pentru altă calamitate 
dacă apare, dar mai bine să nu apară. Aceasta este propunerea mea.  

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Absolut de acord. Aici după cum stiţi şi aţi votat cei care aţi fost în vechiul mandat 

există o sumă de 500 mii lei în fondul de rezervă. Au fost cereri care au venit către CJT, 5 
comune cum scrie de fapt în corpul proiectului de hotărâre. Noi trebuie să respectăm anumiţi 
paşi. Domnul Marcu a cerut fiecărei unităţi administrative să respecte procedurile prin care 
noi putem să dăm aceşti bani.  

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
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Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 34 de voturi „pentru” din partea 
doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Lelescu Tiberiu, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau 
Adrian, Plavoşin Deian, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, Stancu Traian, 
Ştef Adrian, Vasile Marian Constantin. 

 
Domnul consilier judeţean Bitea Nicolae 
Domnule preşedinte, am o intervenţie la acest punct, am aşteptat să treacă votul. Aş 

ruga dacă se poate aparatul de specialitate, am discutat şi cu domnul Marcu zilele trecute, 
având în vedere că timpul nu prea ţine cu noi şi ne aflăm aproape la sfarşitul anului, dacă se 
poate grăbi puţin partea de proceduri şi actele să ajungă într-un timp cât mai scurt la 
primăriile care se află în proiect. 

Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă mulţumesc. 
Trecem la  următorul punct . 
 
 

Punctul 8.- Proiect de hotărâre privind numirea persoanei responsabile cu 
înregistrarea şi raportarea datoriei publice locale contractate de Unitatea Administrativ 
Teritorială Judeţul Timiş. 

Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 34 de voturi „pentru” din partea 

doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Lelescu Tiberiu, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau 
Adrian, Plavoşin Deian, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, Stancu Traian, 
Ştef Adrian, Vasile Marian Constantin 

 
 
Punctul 9.- Proiect de hotărâre privind validarea Autorităţii Teritoriale de Ordine 

Publică a Judeţului Timiş. 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Vă rog, domnule Geană. 
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Domnul consilier judeţean Geană Nistor. 
Aş vrea să fac un amendament la art.2, pct.2. Doresc să  propun ca indemnizaţia de 

şedinţă pentru membrii ATOP  să fie de 20% din indemnizaţia lunară a Preşedintelui CJT. De 
ce? În primul rând creşte motivaţia celor care fac parte din această autoritate teritorială, în al 
doliea rând, cheltuieleile pe care le suportă atunci când au deplasări în teritoriu şi nu în 
ultimul rând vreau să vă spun că se încadrează în lege şi vă mai spun că am informaţii că în 
celelalte judeţe limitrofe nouă, judeţului Timiş, procentul este de 20 %. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă mulţumesc. Vă rog domnule preşedinte Bojin. 

Domnul consilier judeţean Titu Bojin 
Sigur, am tot respectul pentru ATOP şi pentru membrii ei, dar mi se pare puţin 

exagerat 20%, eu cred că trebuie să meargă pe aceeaşi variantă ca şi noi, inclusiv consilierii 
judeţeni care venim de trei sau patru  ori la şedinţă într-o lună, avem 10%  din retribuţia 
preşedintelui. Sigur că e secret salariul, nu-l întrebăm cât, dar părerea mea este că e undeva 
în jur de opt sute lei cât ştiu că am avut eu acum trei luni. Atunci, eu cred că este o suma 
rezonabilă, nu suntem noi neapărat un reper, consilierii judeţeni. La ora actuală, se ia 500 lei, 
ne referim la salariul brut. Eu zic că este corect să fie 10 % din retribuţia preşedintelui aşa 
cum sunt şi alte funcţionalităţi, inclusiv la CJT. Dacă dumneavoastră hotărâti altă sumă, eu 
ma voi abţine să votez 20%. 

 
Domnul consilier judeţean Geană Nistor. 
 Revin, să fie la nivelul indemnizaţiei consilierilor judeţeni. 
 
Domnul consilier judetean Bojin Mihăiţă 
Domnule preşedinte, sunt multe consilii de administraţii în care ca şi consilieri suntem 

implicaţi fără retribuţie. Consider că ar fi corect să rămânem aşa. Este singura autoritate în 
care consilierii sunt plătiţi. Probabil că este suficient. 

 
Domnul consilier judeţean Păşcuţă Adrian 
Nu ştiu de unde ştie domnul Geană, dar poate ne lămureşte, a spus că va creşte 

motivaţia, să înţeleg că nu sunt motivaţi cei care au dorit să meargă în ATOP, eventual să se 
retragă, poate sunt alţi colegi motivaţi, dacă sunt colegi nemotivaţi. Legat de deplasările în 
judeţ când sunt şedinţele consiliului judeţean, eu ştiu că putem să decontăm aceste cheltuieli 
şi dacă dorim, eu unul nu am facut-o până acum niciodată, dar există această posibilitate, 
dar dacă tot am ajuns la acest subiect, având în vedere că sunt foarte multe nemulţumiri şi 
foarte multe reclamaţii legate de ordinea publică în general, de hoţi, de fenomenele acestea 
infracţionale. Aş dori să primesc şi eu pe e-mail dacă se poate raportul de activitate al ATOP-
ului în mandatul trecut, şi stenogramele şedinţelor din mandatul trecut şi pentru acest 
mandat, tot timpul când vor fi şedinţe aş dori şi eu stenogramele. Mulţumesc. 
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Domnul consilier judeţean  Adrian Pau  
Domnule preşedinte aş vrea să fiu foarte clar, ar trebui să vorbim despre indemnizaţia 

lunară, nu indemnizaţia de şedinţă cum este normal. Dacă avem trei şedinţe nu poţi lua trei 
indemnizaţii într-o lună şi în al doilea rând sunt de acord cu ceea ce spunea colegul nostru 
Mihăiţă Bojin. Consider că nivelul retribuţiei actuale acoperă foarte clar efortul pe care-l 
depun colegii noştri la ATOP. Dacă întradevăr o să ne demonstreze şi o să vedem că timpul 
pe care şi-l alocă pentru ATOP este atât de mare, vom lua în discuţie în viitor poate o 
majorare, dar nu putem face o majorare strictă că aşa am hotărât noi cinci,  şapte, dacă nu 
ne bazam pe o analiză foarte clară a activităţii şi a modului de încărcare a fiecaruia dintre cei 
prezenţi acolo. Vă mulţumesc. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Bun. Eu o să vă spun punctul meu de vedere. De acest subiect aud de când sunt 

preşedinte al CJT, cum că în alte judeţe lucrurile sunt aşa cum spunea domnul Geană, la 
Arad se ia in jur de 1200 în mână, la fel şi la Caraş, ş.a.m.d. Vă spun că fiind un subiect care 
comportă sume de bani, este sensibil  ca de obicei. Oricum, în momentul ăsta exista o 
retribuţie aşa cum spunea domnul consilier Pau. Eu aş susţine în calitate de  preşedinte, 
pozitia domnului Bojin Titu şi anume că nu mai mult decât indemnizaţia lunară a consilierilor 
judeţeni. Acesta este punctul meu de vedere, ca şi consilier judeţean. Dacă pot avea un 
punct de vedere, aceasta este propunerea cea mai decentă şi aproape cu ceea ce se 
întâmplă în judeţele limitrofe.     Vă rog, domnule Dobra. 

 
Domnul consilier judeţean Călin Dobra 
Mulţumesc domnule preşedinte. În calitate de fost preşedinte ATOP, o să prezint  

raportul de activitate pe ultimii 4 ani, vreau să vă spun că în patru ani de zile, nu am 
beneficiat de nicio indemnizaţie din partea CJT, dar susţin acest amendament şi vă rog să-l 
supuneţi la vot, că este binevenit pentru a putea desfăşura o activitate pe raza înregului 
judeţ. În acelaşi timp vreau să vă spun că nu votez amendamentul fiind membru ATOP, mă 
abţin de la vot şi-i rog şi pe ceilalţi colegi de la ATOP să se abţină de la vot, pentru a nu intra 
în conflict de interese. 

 
  Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
   Domnule Borha, vă rog. 
 
  Domnul consilier judetean Borha Liviu 
  Şi eu vreau să vă spun că şi eu am fost preşedinte ATOP şi am renunţat la această 

indemnizaţie pe toată perioada şi inclusiv când am fost doar membru, dar sunt de acord cu 
ceea ce a propus domnul Titu Bojin, dar poate era bine să ştim exact procentul înainte de a-
şi  desemna partidele aceşti mebri pe autorităţi, pentru că atunci poate erau aţtii la rând. 

 

   Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
    Pot să vă spun ceva, în calitate de preşedinte, deşi spuneam că nu facem politică 

în CJT, reprezentanţii PSD-ului şi sumele respective le vom dona. Restul, este treaba lor. 
Bun. 
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Domnul consilier judeţean Adrian Pau 
   Atunci să vedem care sunt reprezentanţii PSD-ului în ATOP care consideră că au 

nevoie de bani mai mulţi, că aşa, ca să luăm nişte bani şi să-i donam, este…nu e în ordine. 
   
  Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
  Haideţi să facem un lucru. Eu mulţumesc  fostei comisii. Şi-au făcut treaba, şi sunt 

de acord cu dvs să-şi prezinte raportul  domnule Păşcuţă. Am ascultat reprezentanţii CJT în 
ATOP, şedinţa trecută, acum validăm componenţa în totalitate şi a apărut acest amendament 
. Nu a fost o propunere din partea executivului. Vă rog să vă uitaţi în corpul acestui 
amendament. El a venit astăzi. V-am spus punctul meu de vedere legat de propunerile care 
au fost enunţate azi şi v-am spus că sunt de acord cu propunerea venită din partea domnului 
Titu Bojin şi v-am spus ceea ce fac pentru că dvs aţi deschis discuţia vis a vis de sume de 
bani. V-am anunţat, deşi poate că nu era cazul, dar v-am spus că sumele respective, ca să 
nu fie discuţii, cel puţin în ceea ce înseamnă reprezentanţii şi consilierii judeţeni PSD, vor fi 
donate. Restul, eu cred că la partid se numesc cotizaţii, fiindcă vorbim de membrii. Cred că 
intrăm în alte discuţii. Dacă şi PNL-ul consideră că va trebui să doneze, asta e treaba lor . 

Domnul consilier judeţean Bitea Nicolae 

Vom face domnule preşedinte o şedinţă extraordinară cu membrii ATOP şi o să 
decidem de comun acord să facă aceeaşi donaţie în aceeaşi direcţie. Mă gândesc spre 
exemplu, la o casă de copii. Vorbim cu doamna Milutinovici. 

Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Perfect. Eu vă mulţumesc. Uite, la doamna Milutinovici e bine. 
Mulţumesc. Haideţi să vedem. Rămâne ca amendament ceea ce a formulat domnul 

Titu Bojin. 
 
Domnul consilier judetean Bitea Nicolae 
Il formulaţi ca amendament domnule Bojin? 
 
Domnul consilier judetean Titu Bojin 
Să nu depăşească valoarea indemnizaţiei lunare pe care o luăm noi şi care repet, ştiu 

că este în jur 700 sau 800 lei, reprezentând aproximativ 10% din salariul preşedintelui, 
echivalentul a 10% din valoarea retribuţiei preşedintelui. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă mulţumesc. 
Supun la vot proiectul amendamentul domnului Geană Nistor. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat amendamentul cu 25 de voturi “pentru” din partea 

doamnelor/domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cutu Dorin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, 
Gavrilaş Marius, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, 
Jumanca Romaniţa, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Poenaru Dan, Ritivoiu 
Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin, Ştef Adrian, Vasile Marian Constantin, 4 abţineri din 
partea domnilor Bojin Mihai, Coifan Viorel, Lelescu Tiberiu , Păşcuţă Adrian şi un vot 
neexprimat din partea domnului Pau Adrian. 

Supun la vot proiectul în ansamblu, cu tot cu acest amendament. 
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Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 26 voturi “pentru”, 5 
abţineri şi un vot lipsă. 

Sper că cei care trebuiau să se abţină s-au abţinut,  sau nu au votat. 
Mulţumesc. 
 
Punctul 11.- Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului 

Judeţean Timiş în Adunările Gnerale şi în Consiliile de Administraţie ale unor Societăţi 
Comerciale la care Judeţul Timiş este acţionar. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Ştiu că aţi avut discuţii între liderii de grup, vă rog să faceţi aceste propuneri. 
 

Domnul  consilier judeţean Nicolae Bitea 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, am dori să facem două propuneri, noi grupul PNL. 

La S.C. Drumco în Consiliul de Administraţie o propunem pe domnişoara Mihaela Calescu, 
iar la Schilift îl propunem pe domnul Ilie Stoinel.  

 
Domnul Ioan Dănuţ Ardelean - Secretar al Judeţului Timiş 
Vă rog pentru toate propunerile să ne înaintaţi şi copii de pe buletine şi numerele de 

telefon, ca să îi avem în atenţie. Mulţumesc! 
 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Şi eu vă mulţumesc! 
Domnul Matei! 
 
Domnul consilier judeţean Viorel Matei 
Noi avem în AGA la Intercenter pe Baca Adrian şi la Aquatim pe Şerban Nicoleta. 
 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Domnul Dobra! 
 
Domnul consilier judeţean Călin Dobra 
Pentru AGA la Drumco, domnul Clain Romică Adrian, pentru Consiliul de 

Adiministraţie la Intercenter domnul Filimon Liviu Sabin, pentru Schilift la AGA Dumitriu Ionuţ 
Ştefan şi pentru Consiliul de Administraţie la Aquatim Bara Viorel. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă mulţumesc!  
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 34 de voturi „pentru”. 
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Punctul 12.- Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea art. 1 al 
Hotărârii Consiliului Judeţean Timiş nr. 172/31.08.2016 privind desemnarea 
reprezentanţilor Consiliului Judeţean Timiş în Consiliile de Administraţie ale unităţilor 
de învăţământ special. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă rog! 
 
Domnul consilier judeţean Călin Dobra 
Avem o propunere din partea grupului PSD, domnul Bobic Narcis. 
 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Mulţumesc! 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 33 de voturi „pentru”. 
 
Punctul 13.- Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării art.3 al Hotărârii 

Consiliului Judeţean Timiş nr. 168/31.08.2016 privind desemnarea reprezentanţilor 
Consiliului Judeţean Timiş în Consiliile de Administraţie ale unor unităţi spitaliceşti 
din judeţul Timiş. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă rog! 
 
Domnul  consilier judeţean Nicolae Bitea 
Da, domnule preşedinte, am dori să propunem pentru Spitalul de la Jebel ca şi 

membru permanent pe doamna doctor Valcovici Mihaela Daniela şi totodataă, ca şi membru 
supleant pe doamna doctor Dud Corina Alexandra. Mulţumesc! 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 34 de voturi „pentru”. 
 
Punctul 14.- Proiect de hotărâre privind stabilirea componenţei Consiliilor de 

Conducere ale Instituţiilor Publice de Cultură de interes judeţean. 
 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă rog, domnule Dobra! 
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Domnul consilier judeţean Călin Dobra 
Din partea grupului PSD domnule preşedinte, am desemnat următorii reprezentanţi la 

următoarele instituţii de cultură: la Teatrul Merlin, Dolecek Cristian. 
 
Domnul consilier judeţean Adrian Negoiţă 
Numa puţin, că am făcut o mică modificare, că vor colegii şi nu avem nimic împotrivă, 

pe doamna Ciurlea.   
 
Domnul  consilier judeţean Nicolae Bitea 
Domnule preşedinte, propunerile PNL sunt următoarele: la Muzeul de Artă pe domnul 

consilier judeţean Lucian Blaga, la Teatrul Merlin pe doamna consilier judeţean Ciurlea 
Sorina şi subsemnatul la Muzeul Banatului. 

 
Domnul consilier judeţean Călin Dobra 
Accept propunerea colegului meu, domnul Bitea şi continui cu propunerile din partea 

grupului PSD. 
 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Aş vreau să fac o precizare înainte de lucrurile acestea. Eu v-aş rugă să reducem cât 

se poate de mult discuţii de acest tip. Am avut o rugăminte la liderii de grup. Nu e normal să 
se întâmple aşa, trebuie să existe o discuţie între liderii de grup înainte de a veni în plen, 
pentru reprezentanţii fiecărui partid. Au fost discuţii pe care doar dumneavoastră, lideri de 
grup le-aţi avut zilele acestea, deci nu cunosc amănunte. V-aş ruga să trecem de acest 
stadiu şi să lucrăm în acelaşi mod de acum încolo, pentru ca fost ok. 

 
Domnul  consilier judeţean Nicolae Bitea 
Domnule preşedinte, eu aş vrea să vă informez şi să spună şi domnul lider de grup, 

vicepreşedinte de consiliu judeţean, cu o experienţă vastă în administraţie şi viitor deputat, 
de câte ori l-am sunat săptămâna aceasta pentru a discuta până la ultima picătură  despre 
aceste probleme. Am avut discuţia cu domnul preşedinte Negoiţă. S-a discutat că în aceste 
consilii de administraţie, care sunt în subordinea comisiei de cultură, se desemnează 
membrii din comisia de cultură. Într-adevăr sunt 6, atunci 5 au fost acoperite cu membrii din 
comisia de cultură şi Teatrul Merlin care a rămas şi nu a dorit nimeni din comisie să meargă 
acolo, am zis că putem noi să îl completăm. Am discutat cu domnul preşedinte Negoiţă, care 
a fost de acord. 

 
Domnul consilier judeţean Călin Dobra 
Domnule preşedinte, asta voiam să spun şi eu. 
 
Domnul consilier judeţean Nicu Bădina 
Domnul preşedinte, dacă îmi permiteţi, cred că domnul lider al grupului PNL a enunţat 

propunerea de vot, dar trebuie să-i amintim că numirile în asemenea situaţii se fac conform 
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Legii nr. 215/2001. În aceste condiţii dacă dumneavostră consideraţi că 3 din 6 înseamnă 
50% şi ponderea grupului PNL este 50 %, aveţi dreptate.  

 
Domnul consilier judeţean Călin Dobra 
Dacă îmi permiteţi să fac propunerile din partea PSD. La Centrul de Cultură, colegul 

meu Adi Negoiţă, iar Biblioteca Judeţeană Dolecek Cristian. Mulţumesc! 
 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă rog, PMP-ul! 
 
Domnul Consilier judeţean Viorel Matei 
La Muzeul Satului, Matei viorel. 
 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 34 de voturi „pentru”. 
 
Punctul 15.- Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului 

Judeţean Timiş în Colegiul Director al Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi 
Protecţie a Copilului Timiş. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă rog, domnule Dobra! 
 
Domnul consilier judeţean Călin Dobra 
Din partea grupului PSD, Bădina Nicu. 
 
Domnul Consilier judeţean Viorel Matei 
Domnul Cândea Dorin. 
 
Domnul  consilier judeţean Nicolae Bitea 
Domnul Mihăiţă Bojin, din partea PNL. 
 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 34 de voturi „pentru”. 
 
 
Punctul 16.- Proiect de hotărâre privind acordarea distincţiei de Diplomă de 

Excelenţă a judeţului Timiş. 
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Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Am să-l rog pe domnul profesor Poenaru să spună pe scurt câteva lucruri despre 

domnul Scarlat. Vă rog! 
 
Domnul Consilier judeţean Dan Poenaru 
Profesorul Marius Scarlat este născut în Cluj. Este absolvent al Facultăţii de Medicină 

Militară din Bucureşti. S-a stabilit în 1991 în Franţa, unde conduce o clinică de ortopedie. 
Este un reputat specialist de nivel mondial, în chirurgia osteo-articulară. Face parte din 
board-ul Societăţii Mondiale de Ortopedie. Este instructor expert al Organizaţiei Mondiale a 
Sănătăţii.  

De ce l-am propus? În ultimii 10 ani a fost în fiecare an la Timişoara, a organizat 
cursuri, demonstraţii. A ţinut diverse prelegeri, a consultat bolnavi şi a operat bolnavi din 
judeţul nostru. De asemenea, a făcut nişte lucruri deosebite pentru promovarea ortopediei 
româneşti la nivel mondial, inclusiv a ortopediei timişorene, Clinica a 2-a are o foarte bună 
legătură cu el şi a oferit mai multe burse de pe poziţia de membru al cvorului Societăţii 
Mondiale pentru Tineri Ortopezi. Este doctor Honoris Causa al Universităţii noastre, va fi în 
luna noiembrie prezent la Timişoara şi de aceea împreună cu profesorul Dumitraşcu am 
făcut propunerea rescpectivă. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă mulţumesc! 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu  
 
Punctul 17.- Proiect de hotărâre privind acordarea distincţiei de Diplomă de 

Excelenţă a judeţului Timiş doamnei Simona Neuman. 
 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Eu cred că tot ce s-a spus în aceste zile despre doamna Neuman nu este de ajuns. 

Nu este de ajuns, pentru că tot ce a reuşit împreună cu echipa pe care a coordonat-o este un 
lucru extraordinar, iar meritul principal că oraşul nostrum, Timişoara, va fi Capitală Culturală 
Europeană 2021 este al acestei asociaţii conduse de doamna Simona Neuman, pe care o 
felicit ca Preşedinte al Consiliului Judeţean Timiş, pentru succesul obţinut. Ştiu că nu a fost 
simplu, am avut discuţii inclusive în ultima săptămână. Ştiu că tot ceea ce aţi trait în ultimii 
ani ca experienţă, vă va folosi în viitor, dar greul de acum începe, pentru că implementarea 
cred eu că e mai dificillă.  

Vreau să fiţi convinşi, dumneavoastră cei din asociaţie şi dumneavoastră ca şi 
coordonatori, că veţi avea în consiliul judeţean un partener, aşa cum am fost şi până acum. 
Şi va fi un partener activ, care va face tot ceea ce va putea în a vă ajuta în implementare.  

Vreau să vă felicit pentru că aţi condus foarte bine această echipă, ştiu foarte multe 
amănunte, probabil că nu pe toate. Ştiu că meritul este în principal al echipei pe care 
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dumneavoastră aţi condus-o şi de ce spun lucrul acesta, pentru că aţi ştiut să puneţi în 
valoare Timişoara, bănăţenii şi tot ce avem ca plus. Pentru aceasta da-ţi-mi voie să vă felicit.  

O să intru în procedura de vot şi apoi o să înmânăm diploma de excelenţă. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 34 de voturi „pentru” din partea 

doamnelor/ domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau Adrian, 
Plavoşin Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, Stancu 
Traian, Ştef Adrian, Vasile Marian. 

 
Doamna Simona Neuman 
Domnule preşedinte Grindeanu, doamnă vicepreşedinte, domnule vicepreşedinte 

Stancu, stimaţi consilieri şi invitaţi, vă mulţumesc foarte mult pentru această distincţie care 
mă onorează şi ma responsabilizează în acelaşi timp. N-am prea avut parte de  multe laude  
în ultimii ani cât am lucrat, dar iată ca a meritat. Într-adevăr, drumul a fost lung în aceşti patru 
ani de când conduc această asociaţie. Acest succes este meritul echipei care a ştiut să pună 
în valoare atuurile Timişoarei, aşa cum a subliniat domnul preşedinte Grindeanu, dar este 
deopotrivă succesul marii echipe a oraşului Timisoara şi a judeţului Timiş prin implicarea în 
acest proiect şi când spun lucrul acesta mă refer şi la domniile dumneavostre, la predecesorii 
dumneavoastră în aceast consiliu, care aţi votat la timp şi cu corectitudine deciziile de care a 
fost nevoie în buna desfăşurare a candidaturii. De aceea vă mulţumesc! Ne aşteaptă un 
drum lung, patru ani de implementare şi 2021 care sper să fie unul fantastic. Patru ani de 
implementare în care va fi nevoie în continuare de sprijinul dumneavoastră. 

Am auzit astăzi un lucru foarte important aici, pe lângă alte subiecte, poate şi mai 
importante şi anume eficientizarea decizională în administraţie este foarte importantă în 
implementarea cu rapiditate a unor decizii.Acest titlu aduce o imensă oportunitate de 
dezvoltare pe termen lung oraşului şi sigur, de viteza cu care ştim să ne mişcăm, să atragem 
proiectele care trebuie şi mă refer aici la proiecte mari, de infrastructură pentru Timişoara şi 
Timiş, va depinde succesul nostru în anul 2021. 

Vă mulţumesc foarte mult încă o dată! 
 
Punctul 18.- Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui Protocol de 

Colaborare între Judeţul Timiş, prin Consiliul Judeţean Timiş şi Inspectoratul 

Judeţean de Poliţie Timiş, în vederea îndeplinirii atribuţiilor specifice pe linia 
controlului vehiculelor care se deplasează pe reţeaua de drumuri judeţene din Judeţul 
Timiş. 

Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii. 
Vă rog domnul consilier. 
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Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, eu nu pot decât să mă bucur că se fac paşi 

concreţi de implementare pentru această iniţiativă. După cum ştiţi, am depus şi eu un proiect 
acum un an, pe această temă şi vreau doar să readuc aminte faptul că este necesară 
crearea şi aprobarea unui Regulament Intern pentru Consiliul Judeţean Timiş, un 
Regulament de Organizare şi Funcţionare, pentru a face concret paşii şi a-i face corect, 
pentru că altfel putem să ne trezim cu alte efecte nedorite şi sunt convins că veţi da curs 
acestei reamintiri. Mulţumesc! 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Şi eu vă mulţumesc! 
E unul din proiectele pe care le-am anunţat din timp. Acesta este unul din paşii absolut 

necesari. Mulţumesc şi comisiei ATOP întrunită săptămâna trecută, care a avut pe ordinea 
de zi acest protocol şi bineînţeles Inspectoratului Judeţean de Poliţie. 

Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 34 de voturi „pentru” din partea 

doamnelor/ domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau Adrian, 
Plavoşin Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, Stancu 
Traian, Ştef Adrian, Vasile Marian. 

 
Punctul 19.- Proiect de hotărâre privind propunerea solicitării trecerii unor 

immobile din domeniul public al Statului Român şi din administrarea Ministerului 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale în domeniul public al judeţului Timiş şi în 
administrarea Consiliului Judeţean Timiş. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 33 de voturi „pentru” din partea 

doamnelor/ domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Matei Viorel, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau Adrian, Plavoşin Deian, 
Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, Stancu Traian, Ştef Adrian, 
Vasile Marian şi un vot neexprimat din partea domnului Negoiţă Adrian. 
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Punctul 20.- Proiect de hotărâre privind propunerea solicitării trecerii unor 
imobile din domeniul public al Statului Român şi din administrarea Secretariatului 
General al Guvernului, în domeniul public al Judeţului Timiş şi în administrarea 
Consiliului Judeţean Timiş. 

Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 34 de voturi „pentru” din partea 

doamnelor/ domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau Adrian, 
Plavoşin Deian, Poenaru Dan, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, Stancu 
Traian, Ştef Adrian, Vasile Marian. 

 
Punctul 21.- Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului rectificat al 

Judeţului Timiş pe anul 2016. 
 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă sunt discuţii sau mai există alte propuneri. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul cu 33 de voturi „pentru” din partea 

doamnelor/ domnilor Bădina Nicu, Bitea Nicolae, Blaga Lucian, Bobic Narcis – Sabin, Bojin 
Mihai, Bojin Titu, Borha Liviu, Buboi Ligius – Cosmin, Cândea Dorin, Coifan Viorel, Costa 
Cosmin, Cutu Dorin, Dobra Călin, Dolecek Cristian, Dumitraşcu Victor, Gavrilaş Marius – 
Dan, Geană Nistor, Grindeanu Sorin, Iliescu Roxana, Iovescu Alexandru, Jumanca 
Romaniţa, Matei Viorel, Negoiţă Adrian, Oprea Nicolae, Păşcuţă Adrian, Pau Adrian, 
Plavoşin Deian, Ritivoiu Mihai, Sarmeş Dan, Sima Cătălin – Petru, Stancu Traian, Ştef 
Adrian, Vasile Marian. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă informez, înainte de ultimul punct, că aveţi pe tabletă, în format electronic,  
 - Raportul privind rezltatul negocierii preţului de cumpărare a imobilului din Timişoara 

B-dul Tinereţii nr. 3, ap. 1;  
- Informarea privind locatarii blocurilor ANL aflate în administrarea Direcţiei de 

Sănătate  Publică Judeţeană Timiş;  
-Răspuns privind proiectele de investiţii planificate a fi realizate pe locaţia Covaci în 

suprafaţă de 60 de ha aflate în proprietatea judeţului Timiş. 
 
Punctul 20.- Întrebări, interpelări. 
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Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă rog, domnule Păşcuţă! 
 
Domnul consilier judeţean Adrian Păşcuţă 
Mulţumesc! 
Două subiecte o să abordez. Primul este cumva legat de “Timişoara Capitală 

Culturală”, astăzi se încheie subscripţia publică organizată de Guvernul României pentru 
Cuminţenia Pământului. Slabe şanse să se acopere toată suma, presupunând că se va 
prelungi termenul acestei subscripţii, vă rog să aveţi în vedere posibilitatea de a contribui şi 
noi cu o sumă pentru achiziţionarea acestei opera de artă, cu dorinţa expresă, sigur, ca în 
anul 2021 ea să fie găzduită de Muzeul de Artă şi astfel încât să aducem un plus Capitalei 
Culturale. 

Al doilea subiect pe care vi-l supun atenţiei este legat de DJ 681 între Făget şi 
Drăgşineşti. Am fost informat că între drumul national şi calea ferată pe o porţiune de 1 km 
drumul este aproape impracticabil, în special datorită maşinilor care trasnportă materiale 
către autostradă şi se leagă foarte bine de proiectul pe care l-am votat, cu cântarele. Vă 
mulţumesc! 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă muţumesc! 
Acest drum, Făget – Drăgşineşti din câte ştiu eu, e pe lista de investiţii pentru a fi 

realizat în perioada imediat următoare. A existat o licitaţie în primăvara acestui an care a fost 
contestată şi suntem în proceduri, deci este pe lista de investiţii. 

În plus faţă de ce îmi spuneţi dumneavoastră, vreau să vă spun că nu e singurul drum. 
Eu săptămâna aceasta m-am întâlnit cu foarte mulţi primari din judeţul Timiş care indiferent 
de culoarea politică reclamă următorul lucru: aceste drumuri judeţene, multe dintre ele sunt 
folosite pe trafic greu şi sunt foarte multe ajunse în stadiul nepracticabil. De aceea, aceşti 
paşi pe care şi astăzi i-am făcut, cum spunea şi domnul Marian Vasile, sunt absolut necesari 
în a stopa acest fenomen. 

 În legătură cu Făget – Drăgşineşti sper ca în perioada următoare să eliminăm toate 
aceste proceduri, dar sunt procedure date de lege. Licitaţia contestată în primăvară şi acum 
un răspuns de la CNSC favorabil celor care au contestat şi acum suntem în procedurile 
respective. A fost chiar un proces în care au fost opt ofertanţi sau patru, dacă nu mă înşel. 
Oricum, eliminaţi trei şi a răms numai unul. Înainte de a intra în faza electronica, cei care au 
fost eliminaţi au făcut contestaţie şi au câştigat.  

 
Domnul Consilier judeţean Adrian Păşcuţă 
Vedeţi, din păcate organizarea defectuoasă îi afectează în primul rând pe cetăţeni şi 

nu mă refer numai la bani, ci şi la faptul că sunt nevoiţi să-şi strice maşinile. 
 
 Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dădeam un exemplu, apropos de Direcţia de Drumuri, că ar fi mai bine să vină ca şi 

aparat propriu. 
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Domnul Tudor Viluş Director Adjunct la Direcţia de Drumuri 
Apropos de Făget – Drăgşineşti, acolo se lucrează şi la autostradă de aceea e 

dezastrul acela. 
 
Domnul Consilier judeţean Marian Constantiv Vasile 
Domnule preşedinte, eu am făcut apel pe această temă, de mai multe ori, inclusiv 

pentru acest drum judeţean Făget – Drăgsineşti. Trebuie să avem grijă mare de acum înainte 
cu privire la ce protocoale semnăm şi ce angajamente ne luăm, pentru că eu am atras 
atenţia demult asupra faptului că acel protocol semnat cu constructorul autostrăzii nu are 
nicio valoare legală şi că noi vom rămâne cu ochii în soare, comunităţile la fel şi nu vom 
putea să îi contrângem pe cei care au construit autostrada să repare drumul, să îl aducă la 
starea iniţială. Acesta era Protocolul şi până la urmă, noi suntem cei care investim banul 
public pentru a-l reface. Deci eu cred că aici ar trebui să  îşi pună unii întrebarea ce s-a 
întâmplat, dacă să mai facem aşa ceva în viitor, mai ales că au fost diverşi, mai ales 
autorităţile locale care au atras atenţia şi inclusiv eu. Deci nu este normal în momentul în 
care constructorul îţi strică drumul judeţean să nu îşi aducă aportul pentru a-l reface. Deci 
mare grijă, pentru că s-ar putea să fie şi nişte chestiuni ilegale şi cineva să răspundă. 
Mulţumesc! 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Domnule Coifan, vă rog! 
 
Domnul consilier judeţean Viorel Coifan 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi două chestiuni. Prima se referă la întărirea 

schemei organizaţionale a consiliului judeţean prin evaluarea stării de cunoştinţe a 
funcţionarilor publici referitor la utilizarea calculatorului. Este vorba de o evaluarea a posesiei 
aşa numitului permis european de conducerea a calculatorului şi în acest sens dacă facem o 
evaluare la nivel de judeţ ca să vedem ce putem să facem, ca toată lumea care lucrează în 
sistemul administrativ al judeţului să aibe aceste cunoştinţe.  

Este cunoscut faptul că la ora actuală se pierd foarte multe resurse, cum ar fi hartia în 
primul rând, pentru acte care pot fi transmise prin e-mail, dar mulţi dintre funcţionari, mai ales 
de la primăriile din mediul rural, nu cunosc utilizarea calculatorului şi atunci lucrurile se 
încurcă. Asta este o primă chestiune. 

A doua chestiune, referitor la situaţia unor localităţi din judeţ, care pe lângă faptul că 
sunt văduvite de infrastructura rutieră, iar ce s-a spus mai înainte, că drumurile judeţene sunt 
afectate, sunt văduvite şi din punct de vedere al structurii informaţionale, în sensul că 
semnalul GSM care ar trebui să acopere întregul judeţ nu se recepţionează peste tot. 
Exemplul este Bunea Mare, un cartier al Făgetului, adică localitate şi cartier al Făgetului, 
care nu are nici telefon fix, nu are nici posibilitatea de a vorbi la telefonul mobil, doar dacă se 
suie pe dealul Dragşinei şi acolo au semnal. Prin urmare solicit să adresăm celor abilitaţi şi 
anume Autorităţii de Telecomunicaţii să ne prezinte o situaţie a acoperirii GSM a localităţilor 
din judeţul Timiş şi ca să vedem ce putem face noi în continuare. Vă mulţumesc! 
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Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Vă mulţumesc! 
Să ştiţi că noi, spre deosebire de alte judeţe stăm bine pe ceea ce înseamnă 

acoperirea cu GSM. Sunt câteva aşa numite zone albe pe care le mai avem de acoperit. E 
foarte bună propunerea dumneavoastră, o să o transmitem către ANCOM, mai ales că ei 
sunt de fapt cei care trebuie să urmărească punerea în practică a acoperirilor licitate de către 
cei patru operatori Vodafone, Orange, Telecom şi RCS & RDS. Aceşti operatori an de an îşi 
dau un plan de acoperire naţională. 

 
Domnul consilier judeţean Viorel Coifan   
Eu am vorbit deja cu fostul şef al Serviciului de Comunicaţii Speciale şi am şi soluţia 

tehnică pentru Bunea Mare, în sensul de tipul antenei şi tipul router-ului care să facă aceste 
lucruri. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Mulţumesc! 
Domnule Cândea, vă rog! 
 
Domnul consilier judeţean Cândea Dorin 
Domnule preşedinte, aş vrea să vă rog şi eu un lucru, în calitate de preşedinte al 

comisiei de urbanism aş dori să luaţi în considerare şi să reanalizăm şi să reevaluăm 
Hotărârea Consiliului Judeţean Timiş referitoare la comisia tehnică din cadrul Direcţiei de 
Urbanism. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Da, sunt de acord pentru următoru plen, absolut normal. De exemplu, ca preşedinte al 

comisiei de urbanism de la nivel de consiliu judeţean, să facă parte din această comisie 
tehnică. Vă rog s-o pregătim pentru plenul următor. 

 
Domnul consilier judeţean Mihai Ritivoiu 
Domnule preşedinte, aş dori să informez colegii că în perioada 19 – 21 septembrie am 

participat la Ankara într-o delegaţie a Societăţii Regiunilor Europene, am fost primiţi de 
preşedintele Parlamentului Turc, de primarul Ankarei, de ministrul Integrării Europene. Am 
discutat chestiuni care ţin de finanţarea autorităţilor locale şi regionale şi aspecte privind 
lovitura de stat. Vă mulţumesc! 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Aţi discutat aspecte privind lovitura de stat? 
 
Domnul consilier judeţean Mihai Ritivoiu 
Dacă îmi permiteţi, să ştiţi că urmărescu cu mare interes ştirile externe şi am ajuns la 

concluzia alături de colegii mei că tot ce s-a întâmplat acolo nu a fost surprins suficient de în 
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detaliu de către media europeană. A fost un avion F16 care a bombardat Parlamentul, mai 
mult decât 2-3 tancuri în stradă. 

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Bine, mă gândesc că este la mapă, cum de asemenea este informarea privind 

deplasarea pe care am facut-o. Nu, pe tabletă este informarea privind deplasarea pe care 
am facut-o la Bruxelles la Comitetul Regiunilor, dacă sunteţi curioşi să citiţi. De asemenea, 
vă anunţ, cu această ocazie, ca m-am întâlnit şi cu comisarul Corina Creţu, care doreşte să 
vină în Timişoara şi o să găsim un eveniment care dincolo de vizitele protocolare să aibe şi 
urmări, apropos de ce zicea doamna Simona Neuman şi de ceea ce spuneam cu toţii, 
inclusiv în cursul acestei şedinţe, pe urmări concrete, urmări legate de fonduri europene pe 
care putem să le accesăm.  

 
Domnul preşedinte Sorin Grindeanu 
Dacă mai sunt alte discuţii sau mai există alte propuneri. 
 
Dată fiind epuizarea ordinii de zi, declar închise lucrările şedinţei ordinare a Consiliului 

Judeţean Timiş. 
 

 

 

 

 

 

       PREŞEDINTE,             SECRETAR AL JUDEŢULUI TIMIŞ,  

    Sorin Mihai Grindeanu                                             Ioan – Dănuţ Ardealean     

 

 

 

 

       

 


